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СЕРЕДА
Успіх під час проходження 
НМТ: відзначилася  
випускниця із Печанівки

У Коростені «VIVAD» 
отримав перемогу!  
Ще б так і в Радомишлі!

Маємо проявити гостинність, 
чемність і відповідальність

с. 4

с. 5

с. 5

Частина тиражу 
розповсюджується 

безкоштовно

Iз сусідами треба дружити! 
А ще краще – співпрацювати!

Новина про те, що у п’ятницю,  
5 липня 2024 року, делегація представни-
ків Романівської селищної ради на чолі 
із виконуючим обов’язки Романівського 
селищного голови Юрієм Чумаченком 
відвідала Чуднів з ініціативою щодо 
співробітництва двох територіальних 
громад, розташованих поряд, поки що не 
набула певного розголосу у середовищі 
Романівської селищної ради.

Така ж або приблизно 
така ж ситуація і в Чуднів-
ській міській раді. Нічого 
дивного чи особливого 
у тому немає – так звана 
муніципальна співпраця в 
Україні робить лише перші 
кроки. Хоча Закон України 
«Про співробітництво тери-
торіальних громад» існує 
вже не перший рік, але до 
його практичної реалізації 
на місцях справа, як прави-
ло, не доходить. Чому так 
сталося?

Найпершою причи-
ною такого пасивного 
сприйняття потенціалу 
співпраці між громада-
ми стала слабка регуля-
тивна діяльність держави. 
Після проведеної у 2015 –  
2020-х роках децентраліза-
ції влади в Україні, після 
виборів осені 2020 року, 
коли територіальні громади 
стали єдиними суб’єктами 
владних повноважень на 
місцях, жодних важливих 
ініціатив у процесі вдоско-

налення процесів політики 
децентралізації в Україні 
так і не прозвучало. Між 
тим якраз кооперування 
зусиль громад-сусідів і між-
муніципальна співпраця 
на рівні серйозних проєк-
тів виробничо-соціального 
спрямування мали б стати 
серйозним підгрунтям для 
посилення спроможностей 
громад вирішувати певні 
проблеми у процесі свого 
щоденного життя. Далі 
– більше, бо за нинішніх 
умов держава зосереджує 
свої зусилля виключно на 
проблематиці безпеки та 
забезпечення виконання 
проєктів макроекономіч-
ного рівня, а тому надавати 
належну ресурсну допо-
могу громадам на місцях 
у державного бюджету 
практично немає змоги. 
Натомість муніципальна 
співпраця, поряд із най-
більшим сприянням роз-
витку малого та середнього 
бізнесу, можуть стати голо-
вними джерелами розвитку 
громад вже у найближчому 
майбутньому. При цьому 
муніципальна співпраця 
лише підсилює потенціал 
громад у питаннях залучен-
ня міжнародної грантової 
допомоги, для чого гро-
мади мають подбати про 
створення під своєю егідою 
потужних відділів (центрів) 
з проєктного менеджменту.

Якщо повернутися до 
зустрічі у Чуднові між ке-
рівниками Романівської 
селищної та Чуднівської 
міської рад, яка пройшла 
5 липня 2024 року і яка 

стосувалася налагодження 
співпраці між сусідніми 
громадами, то романівча-
ни привезли із собою до 
Чуднова лист-ініціативу 
із зазначеними намірами 
у процесі співпраці, а та-
кож – із пропозиціями, 
які Романівська селищ-
на рада адресує своїм 
майбутнім партнерам. 
Про конкретні форми 
такої співпраці поки що 
говорити зарано, оскільки 
керівництво Чуднівської 
міської ради має вивчити 
пропозиції своїх колег-су-
сідів і належним чином на 
них відредагувати.

Зауважимо, що тема 
міжмуніципальної співп-
раці отримає ще більший 
розголос і набере належно-
го звучання, а також стане 
одним із елементів програ-
ми фестивалю «ЕтноВир 
на Виспі». Організатори 
фестивалю передбача-
ють прибуття до Рома-
нова делегацій від 11-ти 

громад Житомирщини, і 
деякі делегації прибудуть на 
чолі із керівниками громад. 
Керівництво Романівської 
селищної ради на чолі із 
виконуючим обов’язки Ро-
манівського селищного голо-
ви Ю. М. Чумаченком у ході 
фестивалю матиме зустріч 
із керівниками гостьових 
делегацій, і в ході такої зу-
стрічі будуть запропоновані 
та обговорені певні напрями 
та форми подальшої муні-
ципальної співпраці та вза-
ємостосунків. Безумовно, 
якихось історичних і миттє-

вих результатів такої роботи 
із налагодження міжмуні-
ципальної співпраці чекати 
зарано. Але розпочинати 
таку роботу треба, бо ми із 
цим запізнилися. Адже не 
секрет, що більшість громад 
Житомирщини у процесі 
свого повсякденного життя 
відчувають низку дошкуль-
них проблем, які самотужки 
вирішити не вдається біль-
шості сільських, селищних 
і навіть міських рад Жито-
мирщини. Потрібна співп-
раця, і вона розпочинається. 
У Романові – вже точно! 
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Як захиститися від сонця та спеки
На зміну дощам в Україну 

прийшла спека.

За даними Українського гідрометцен-
тру, цього тижня спека сягатиме 37°C. 
Сонячне випромінювання несе чимало 
ризиків для людини: сонячні опіки, сонячні 
удари, теплові ураження. Незалежно від 
віку і статі сонячне проміння може спри-
чинити й рак шкіри.

Дотримання цих простих правил 
допоможе вберегти своє здоров’я під 
час спеки:

• Захищайте голову та якнай-
більшу площу шкірного покриву від 
прямого сонячного проміння. Най-
кращий варіант – крислатий капелюх, 
який затіняє вуха, потилицю та обличчя. 
Також обирайте легкий, вільний і світлий 
одяг, бажано з довгими рукавами. Носіть 
сонцезахисні окуляри – із захистом від 
UVA- і UVB-променів.

• Уникайте перебування на сонці 
з 11:00 до 16:00. У цей час ультрафіоле-
тове випромінювання найагресивніше. 
По вулиці пересувайтесь у тіні, а також 
використовуйте парасольки.

• Слідкуйте за УФ-індексом на 
сайтах погоди чи у додатках – чим 
він вищий, тим більша небезпека для 
шкіри й очей. Індекс 6 і вище вважається 
небезпечним.

• Залишати дітей і тварин у ав-
тівці у спеку – смертельно небез-
печно. Якщо на вулиці 30°C, то в салоні 
авто, припаркованого на сонці, темпе-
ратура сягає 40°C вже за 10 хвилин, а за 
годину – 53°C.

• Пийте багато води, якщо до цього 
немає протипоказань. Підтримувати 
водний баланс – необхідність. Якщо не 
відчуваєте спраги, пийте невеликими 
порціями.

• Уникайте солодких напоїв, кави 
та алкоголю – вони посилюють зневод-
нення.

• Якщо у вас підвищений кров’яний 
тиск або інші хронічні захворювання – 
проконсультуйтеся зі своїм лікарем щодо 
кількості вживання рідин.

• Використовуйте сонцезахисний 
крем, щоб уникнути сонячних опіків. 
Ефективними вважають креми широкого 
спектру з фактором захисту від сонця 
SPF 30 або вище – інформацію про SPF 
шукайте на упаковці.

• Їжте легкі страви: овочеві супи й 
салати без м’яса, фрукти, йогурти, не-
жирне м’ясо.

• Уникайте гострих спецій та жир-
них страв – вони здатні підвищувати 
температуру тіла.

• Уникайте надмірних фізичних 
навантажень на свіжому повітрі опів-
дні. Якщо не хочеться відмовлятися від 
занять спортом, то в спеку варто почи-
нати виконання вправ поступово. Якщо 
відчуєте слабкість або запаморочення, 
зупиніться і перейдіть у тінь.

Пам’ятайте, що небезпечно пере-
бувати довгий час не лише під прямим 
сонячним промінням, а й у спекотних 
приміщеннях.

Що робити, якщо людина зазнала со-
нячного або теплового удару. Перемістіть 
людину в тінь, зніміть з неї верхній 
одяг і зволожте шкіру. Якщо людина 
може пити, дайте прохолодної води 
або інший напій без алкоголю чи ко-
феїну. Телефонуйте 103 або 112.

Джерело: Центр громадського здоров`я

Світло, яке згасає.  
Чи вистачить Україні електроенергії взимку?

Прогнози на наступну зиму 
стають все похмурішими. 

Адже Росія продовжує планомірно 
знищувати українську інфраструктуру. 
Наша енергосистема отримала ураження, 
від яких будь-яка інша – вже б сколапсувала. 
Але ми досі тримаємося та готуємося до 
дуже непростого сезону холодів. Чи будемо 
зі світлом, з’ясовував Центр громадського 
моніторингу та контролю. 

Втрати – еквівалентні споживанню 
Нідерландів

Бурштинська теплоелектростанція на 
Івано-Франківщині, яку росіяни атакували 
аж 12 разів, більше не підлягає відновлен-
ню. Повністю знищено і Трипільську ТЕС 
на Київщині, яку окупанти поцілили ще 
у квітні. До того у березні росіяни зруйну-
вали Зміївську ТЕС у Харківській області. 
Також у березні Росія поцілила ДніпроГЕС 
у Запоріжжі. Загалом впродовж весни та 
початку літа цього року Україна втратила 
половину потужності наших електростан-
цій – більш як 9 ГВт. За словами очільника 
Укренерго Володимира Кудрицького, це 
обсяг електроенергії, який у пікові години 
при спекотній температурі споживають 
Нідерланди або ж Словаччина та країни 
Балтії, разом узяті. «Треба розуміти, що 
за такого масштабу ураження абсолютно 
будь-яка інша енергосистема Європи вже б 
давно сколапсувала», – заявив Кудрицький 
в інтерв'ю Hromadske.  

Iмпорту – замало

Щоб перекрити дефіцит, Україна ім-
портує електроенергію усіх чотирьох країн 
Євросоюзу, з якими у нас є кордон: Сло-
ваччини, Румунії, Угорщини та Польщі. 
Частково електроенергію транспортують в 
Україну з Румунії мережами Молдови. Але 
максимальна технічно можлива потужність 
імпорту нині – 1,7 ГВт на годину – менше 
четвертини від втрачених 9 ГВт. «Імпорт 
з ЄС дозволяє стабілізувати ситуацію в 

енергосистемі та дещо пом’якшити наван-
таження щодо відключень електрики. Без 
нього в українців проміжки без електро-
енергії були б значно триваліші», – пояснив 
Кудрицький. 

Він також спростував чутки про нібито 
експорт української електрики за кордон 
під час блекаутів. «Я з великим подивом 
читаю дописи в соцмережах, в яких по-
казують фізичні перетоки електроенергії 
з України, відображені на сайті ENTSO-E, 
і стверджують, що нібито це експорт. На-

справді це транзитні фізичні перетоки. 
Наприклад Румунія може транспортувати 
електроенергію через Україну до Угорщини 
через слабкі зв’язки у своїй енергосистемі. 
Це означає, що електроенергія заходить 
в Україну і виходить, не залишаючись у 
нас. Україна нічого не експортує і нічого не 
втрачає», – зазначив очільник Укренерго.

Лише 6 годин світла на добу

Майбутня зима, на думку Кудрицького, 
буде дуже непростою. «Реальна ситуація 
залежатиме від багатьох чинників, осно-
вний із яких – обстріли. Неможливо зараз 
передбачити їхній характер, масованість і 
влучність», – заявив Кудрицький.

За оцінками генерального директо-
ра YASNO Сергія Коваленка, цієї зими 
дефіцит електроенергії  становитиме 
до 35%. «Якщо потім відняти критичну 
інфраструктуру, якщо потім все зробити, 
то ми можемо дійсно сидіти 6-7 годин зі 
світлом. Але це треба вже в серпні обго-
ворювати, тому що буде зрозуміло, які в 
нас можливості по імпорту і скільки ми 
встигнемо відновити генерації»», – пояснив 
Коваленко.

А на думку директора Центру дослі-
дження енергетики Олександра Харченка, 
стан енергетичної системи України на разі – 
3 з 12. І для відновлення потужностей Укра-
їні знадобиться не менше 2 років. «Тобто дві 
зими у нас обмеження будуть практично 
гарантовано. На другу зиму 2025-2026 вони 
будуть мінімізовані, але цілком ймовірно, 
що будуть», – вважає експерт.
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Загинув під Червонопопівкою,  
але залишився непереможеним

Віктор Першко

Із часу його загибелі 
минуло більше півто-
ра року, але у пам’яті 
рідних, друзів він зри-
нає таким, яким був усе 
своє життя. 

Енергійний, дружелюбний, 
завзятий і невтомний у роботі 
Дмитро був уособленням справж-
нього, надійного, хазяйновитого 
чоловіка, з яким радилися, спіл-
кувалися, ділилися сокровенним 
багато його друзів. Дмитро Гавіць-
кий справді мав багато друзів, чим 
дуже тішився, радів і дорожив. 
Свою професійно-фахову стеж-
ку у самостійному житті Дмитро 
пов'язав із лісом, і в цьому виборі 
ні він, ні лісове господарство не 
помилилися ні на йоту. Відчу-
ваючи потребу і маючи намір 
створити власну сім’ю, прагнув 
твердо стати на ноги, а тому по-
їхав на заробітки за кордон. Зре-
штою одружився, прагнув завести 
власне житло, аби жити у праці, 
щасті, любові та злагоді. 

Все, очевидно, так і сталося 
б, якби не війна. Якби ненависна 
болотна і людиноненависна русня 
не вдерлась в Україну. Як у 2014-му, 
коли Дмитро вступив доброволь-
цем до підрозділу морської піхо-
ти, який вирушав у рейд степами 
Донбасу, у лютому 2024-го він та-
кож був серед тих, хто першим 
повернувся з-за кордону і одразу 
попрямував у військкомат. Мав на-
мір служити у 95-й житомирській 
аеромобільній бригаді, натомість 
опинився у складі одного із ба-
тальйонів Першої окремої брига-

ди спецпризначення ім. І. Богуна. 
Військовий підрозділ, у якому 
довелося служити кулеметнику 
Дмитру Гавіцькому, був створений 

у квітні 2022-го року і одразу ж 
відправлений у найгарячіші точки 
ворожого наступу на Донеччині. 
Чого варте тримісячне чергування 

батальйону під Білогорівкою, де 
воїни-богунці опинялися на ві-
стрі спротиву ворогу, який, отри-
мавши відсіч на півночі України, 
зосередив свої полчища на доне-
цькому напрямку.

Дмитро Гавіцький, маючи 
бойове псевдо «Лісник», помітно 
вирізнявся з-поміж своїх побрати-
мів. Не лише отриманим десять 
років тому бойовим досвідом, 
але й тим, що брався за будь-
яку роботу і намагався привести 
фронтовий побут і бойову готов-
ність своїх хлопців-побратимів 
до найліпших стандартів. Коли 
виникала потреба (а таке бувало 
не раз), звертався до рідних, зем-
ляків за поміччю та підтримкою. 
Звісно ж, отримував все необхідне 
і тут же розподіляв це серед воїнів 
свого підрозділу. Восени 2022-го 
ситуація на донецькому напрямку 
загострилася, бої ставали запе-
клішими, мокшанська нечисть 
сунула хвилями по кілька десятків 
на день. Дмитро був поранений, 
опинився у госпіталі, а далі, під 
час реабілітації, кілька тижнів 
був вдома. Тішився щойно наро-
дженою донечкою, спілкувався 
із рідними, друзями. Хтозна, чи 
відчував Дмитро найстрашніше, 
чи віра й сподівання на перемогу 
вселяли в нього певний оптимізм, 
однак він із готовністю, без зво-
лікань і зайвих запитань знову 
повернувся у підрозділ, який і 
надалі перебував на передньо-
му краї. Хоча після поранення 
Дмитро почувався не сповна здо-
ровим і потребував додаткового 
лікування. Проте невдовзі важкі 
бої в районі селища Червонопо-
півки, що на Луганщині, змусили 
багатьох українських воїнів забути 
й про сон, про нормальний харч і, 
звісно ж, про елементарний пере-

починок. Що й казати – підрозді-
ли ЗСУ ледь стримували наступ 
загарбників, які на початку зими 
2022/2023 років розпочали застосо-
вувати тактику так званих м’ясних 
штурмів. Часто доводилося ви-
суватися у район, звідки щойно 
проривався ворожий дозор чи 
група мобілізованих на тюремній 
зоні штурмовиків. Якраз в одному 
із таких боїв, у момент підготовки 
щойно зайнятих позицій оборо-
ни, Дмитро Гавіцький отримав по-
ранення, що виявилися несумісні 
із життям. Це сталося поблизу 
вже згаданого села Червонопопів-
ки 14 грудня 2022-го року. 

Ось так хлопець із поліського 
села Улянівки, який понад усе 
любив життя у його найрізно-
манітніших проявах, завершив 
свій земний шлях у бою із воро-
гом, який забажав підкорити і 
загарбати землю України. Його 
немає з нами вже рік і майже сім 
місяців. Туга і печаль надовго, 
якщо не навіки, оповила маму 
Тетяну Дмитрівну, а батько Ле-
онід Іванович, мабуть, ніколи 
вже не порадує своїх друзів, 
знайомих, колег-земляків сво-
єю щирою усмішкою, у якій 
завжди вгадувалась щирість і 
доброта. Все це залишилося у 
минулому. Сьогодні лише май-
же дворічна донечка, яка наза-
вжди залишиться в уяві свого 
батька-героя найкращою для 
нього принцесою, зможе відчути 
поки що дитячу безтурботність 
і все ще сподіватися на те, що 
татко має повернутися додому. 
Так, тато, як воїн-герой, вже по-
вернувся додому, в Улянівку, де 
спочиває вічним сном. Дмитро 
Гавіцький загинув, захищаючи 
рідну землю, але залишився не-
переможеним.

Війна і добробут: як українці бачать майбутнє влітку 2024-го
На третьому році війни 

українці починають більш 
скептично дивитись на події, 
які відбуваються в країні. 

Приміром, лише 3% громадян оціню-
ють економічну ситуацію як позитивну. Ба 
більше того – 34% вважають, що економічне 
становище країни найближчим часом по-
гіршиться. Про настрої українців влітку 
2024 року розповідає Центр громадського 
моніторингу та контролю.

Справи в державі – в хибному 
напрямі?

Протягом першого року війни біль-
шість українців були переконані, що 
справи в країні рухаються у правильно-
му напрямі. У вересні-жовтні 2022 року 
так вважав 51%, а у лютому-березні 2023 
року – 61%. Проте після піку оптимізму, 
який випав на той час, українці стали 
більш скептичними. За даними Центру 
Разумкова, нині відсоток громадян, які 
вважають, що справи в країні рухаються 
у хибному напрямі, – переважає (47,4% 
проти 32,9%). 74,9% українців вважають, 
що Україна здатна подолати проблеми 
та труднощі протягом найближчих років 
або у більш віддаленій перспективі, і це 
майже на 10% менше, ніж було напри-
кінці 2022 року.

Економічні труднощі – у більшості 
українців

Ситуацію в економіці більшість грома-
дян України оцінює негативно. Опитуван-
ня Центру Разумкова свідчить, що лише 
3% вважають її доброю або дуже доброю, 
30% вважають, що ситуація не погана і не 
добра, а 64% – погана або дуже погана. Ці 
показники різняться від показників річної 
давнини: у лютому-березні 2023 року 55% 
громадян оцінювали економічну ситуацію 
як погану або дуже погану, 37% – як не 
погану, але й не добру та 4% як добру або 
дуже добру.

Водночас 14% громадян оцінюють рі-
вень добробуту власної родини, як добрий 
або дуже добрий, 47% – як не поганий, але 

й не добрий, а 37% – як поганий або дуже 
поганий. Станом на червень 2024 року 13% 
громадян відповідають, що ледве зводять 
кінці з кінцями, 37,6% стверджують, що 
грошей вистачає тільки на харчування та 
придбання недорогих речей, а 38,5% – що 
грошей в цілому вистачає, але придбання 
речей на кшталт телевізора чи холодиль-
ника викликає труднощі. 7,8% українців 
вважають, що живуть забезпечено, але не 
можуть робити покупки на кшталт кварти-
ри чи автомобіля, і лише 0,6% громадян мо-
жуть собі дозволити придбати практично 
все. При цьому 34,4% громадян вважають, 
що економічне становище країни в най-
ближчі місяці зміниться на гірше, а 27,8% 
очікують такої ж динаміки рівня добробуту 
власної родини.

ЗСУ, волонтери та Зеленський: 
кому довіряють?

Традиційно після початку війни най-
більшу довіру серед громадян мають 
Збройні сили України. За даними Центру 
Разумкова, їм довіряють 90% громадян. 
81% українців довіряє волонтерським ор-
ганізаціям, 79,6% – добровольчим загонам. 
Рівень довіри до державних органів влади 
є вкрай неоднорідним. Позитивний баланс 
довіри має президент України (довіряють 
49,6%, не довіряють – 42,7%), Державна 
прикордонна служба (70,6% проти 24,9%), 
Служба безпеки України (60,7% проти 
29,4%), рятувальники (78,9% проти 15,8%), 
Національна поліція (49,1% проти 43,2%). 
Негативний баланс – у Верховної Ради 
(довіряють – 19,3%, не довіряють – 76,2%), 
Кабінету Міністрів (21,6% проти 72,8%), 
чиновників (15,7% проти 78,5%).

Серед політиків найбільшою довірою 
користується Володимир Зеленський, 
якому довіряють 53,8% українців, а не до-
віряють – 37,8%. Також в лідерах – голова 
Миколаївської ОВА Віталій Кім (довіряють 
45,8%, не довіряють – 32,5%), міністр за-
кордонних справ Дмитро Кулеба (42,8% 
проти 35,5%), голова СБУ Василь Малюк 
(37,9% проти 24,6%). 

Найбільше не довіряють українці Олек-
сію Арестовичу (10,5% проти 79,8%), Юрію 
Бойку (9,1% проти 76,9%), Мар’яні Безуглій 
(9% проти 68,1%), Юлії Тимошенко (12,9% 
проти 80%).
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А від Сльоти до Тена зовсім недалеко!
Віктор Першко

Два тижні тому у Житоми-
рі, на розі вулиць Шевченка та 
Сльоти, відбулася церемонія 
відкриття пам’ятника видат-
ному митцю, багаторічному 
керівнику Поліського держав-
ного ансамблю пісні і танцю 
«Льонок» Івану Сльоті.

У Житомирі і на Житомирщині загалом 
багато людей добре знайомі із творчістю 
І. М. Сльоти і хоча б раз у своєму житті 
чули чи бачили виступи артистів «Льон-
ка». У Романові, наприклад, ансамбль 
«Льонок» багато разів виступав на 
сцені районного Будинку культури, а 
ще частіше артисти «Льонка» приїзди-
ли до жителів села Хижинці, де свого 
часу керував господарством вмілий і 
дбайливий господар С. Б. Сімінський. 
Станіслав Болеславович любив і цінував 
творчість колективу «Льонка», а особливо 
боготворив його художнього керівника 
Івана Сльоту.

Безперечно, пам’ятник, щойно встанов-
лений у Житомирі, буде цікавим місцем 
відвідин для кожного гостя, який прибуде 
до Житомира. До речі, встановлений у Жи-
томирі пам’ятник І. М. Сльоті – не перший, 

виготовлений і встановлений в честь відо-
мого митця, композитора і талановитого 
поета. Ще раніше на могилі Івана Сльоти 
встановлено пам’ятник скульптора із Ко-

ростишева Віталія Рожика. Той же майстер 
виготовив пам’ятник багаторічному батьку 
«Льонка» на його малій батьківщині – у 
селі Яснозір’я на Черкащині, де Іван Сльота 

народився і провів свої дитячі роки. Автор 
щойно встановленого у Житомирі, напро-
чуд красивого пам’ятника Івану Сльоті – 
київський скульптор Дмитро Войтович. 
У свої 26 років молодий майстер досить 
вдало розкрив образ керівника ансамблю 
«Льонок», і вже багато людей ледь не одно-
стайно висловили думку, що пам’ятник І. М. 
Сльоті став окрасою цілого мікрорайону, 
який сьогодні набуває ошатності та затиш-
ку. Цікаво, що зовсім неподалік, за якихось 
дві сотні метрів від скверу із пам’ятником 
Івану Сльоті, на вході до житомирського 
ліцею № 24 встановлено пам’ятник іншому 
корифею житомирського Полісся – по-
ету, перекладачу, музикознавцю Миколі 
Хомичевському, який у світі літератури 
більше відомий як Борис Тен. Свого часу, 
наприкінці 50-х років, ансамбль «Льонок» 
у Житомирі створив якраз Борис Тен. Зго-
дом, вже на зламі 50-х і 60-х років минулого 
століття, «Льонком» керував уславлений 
Анатолій Авдієвський, який невдовзі пере-
їхав до столиці. Але до Житомира, аби не 
дати «Льонку» зникнути, А. Т. Авдієвський 
запросив і рекомендував керівництву Жи-
томирської області випускника Одеської 
консерваторії Івана Сльоту. І свою першу 
пісню у Житомирі Іван Михайлович Сльота 
написав у співавторстві із Борисом Теном. 
Як із поетом. Ось такий символізм у жит-
ті, в архітектурі, у розташуванні кращих 
пам’ятників Житомира, які можна вва-
жати гарними і цікавими туристичними 
об’єктами і про які варто не забувати.

Маємо проявити гостинність, чемність 
і відповідальність

Проведення фестива-
лю «ЕтноВир на Виспі» у 
Романові стане не лише 
визначною подією для 
всієї громади Романів-
ської селищної ради.

Це однозначно виклик, 
екзамен на зрілість для пра-
цівників кількох організацій та 
установ Романівської селищної 
ради. І найпершим чином – 
для колективу Романівського 
будинку культури, який від-
недавна очолює Тетяна По-
славська. Якраз напередодні 
старту фестивалю «ЕтноВир на 
Виспі» Тетяна Петрівна розпо-
віла нам про те, яким чином 
працює у ці дні очолюваний 
нею колектив.

- Не секрет, що на плечі наших 
працівників покладено надзви-
чайно велику відповідальність 
у ході підготовки прем’єрного 
проведення фестивалю «ЕтноВир 
на Виспі», – говорить Т. П. По-
славська. – Власне кажучи, ми 
із завзяттям, граничною відпо-
відальністю взялися за підготовку 
до фестивалю і розуміємо, що від 
того, як ми відпрацюємо кожен 
пункт нашої підготовчої програ-
ми, залежатиме остаточний успіх 
заходу. Скажу відверто, вже зараз, 
після кількатижневої роботи над 
тим, щоб прийняти гостей, щоб 
продемонструвати належну гос-
тинність, організаційну доскона-
лість, нам доводиться працювати 
ледь не цілодобово. Але вже зараз 
ми відчуваємо хвилювання, пере-
ймаємось всіма до найменших 
деталей питаннями підготовчого 
процесу. Підготовка та проведен-
ня фестивалю, як надзвичайно 

складного, у чомусь навіть уні-
кального для Романова заходу, 
– це можливість проявити себе, 
показати свої кращі чи найкращі 
здібності та можливості. Окрім 
того, що ми покладаємося на 
можливості та ресурси колективу 
Романівського будинку культури, 
сподіваємось на колектив волон-
терів, які згодилися допомагати 
у проведенні фестивального дій-
ства 13 липня 2024 року. Зрештою, 
фестиваль – це свято не лише для 
працівників сфери культури, яке 
стосується не лише працівників 
Романівської селищної ради. Для 
багатьох у Романові сама новина 
про проведення фестивалю «Етно-
Вир на Виспі» стала несподіваною, 
хоча переважна більшість людей 
сприйняли ідею фестивалю дуже 
позитивно. Тим паче, що гасло 
«Від витоків – до Перемоги» дуже 
точно передає особливість ниніш-
нього моменту, коли будь-яка по-
дія навіть культурно-розважально-
го напряму проводиться з однією 
метою – чимось посприяти чи до-
помогти нашим захисникам, які 
боронять землю у бою з ворогом. 
Ми збираємось не просто весели-
тись чи релаксувати, а насамперед 
для того, аби продемонструвати 
силу нашого духу, глибоку повагу 
до нашої етноспадщини, а також 
бажання згуртувати свої сили, 
ресурси і можливості у нинішній 
боротьбі із ворогом. Слід наголо-
сити ще на одному факторі – до 
нас на фестиваль приїде чимало 
гостей, учасників, конкурсантів, 
артистів, депутатів із більше як 
десяти громад Житомирщини. 
Це – на основі підсумків реєстра-
ції, яку ми провели напередод-
ні фестивалю. До нас приїдуть 
гості із інших регіонів України, 
що, погодьтесь, покладає не-

абияку відповідальність на всю 
громаду. Треба зрозуміти, що 
для Романова це подія із багать-
ма особливостями. Вперше ми 
приймаємо фестиваль, який має 
шанси стати певною родзинкою, 
а можливо, й брендом Романів-
щини. Зрозуміло, що в умовах 
воєнного стану, за жахливих кри-
зових часів провести фестивальне 
дійство неймовірно складно. Але 
тим більше і якраз у такій скруті 
кожен, навіть маленький, успіх 
матиме подвійне значення. Єдине, 
про що хотілося б сьогодні на-
голосити найбільше – фестиваль 
«ЕтноВир на Виспі» має стати 
певною візитівкою Романівської 
громади, а це означає, що кожен 
житель, кожен підприємець, 
кожен відповідальний гро-
мадянин має певним чином 
взяти участь у фестивальній 
програмі. Щонайперше – при-
йти чи стати учасником заходів, 
намічених у програмі фестивалю. 
Друге – саме романівчани мають 
слугувати прикладом гостинності, 
ввічливості, люб'язності у став-
ленні до гостей фестивального 
свята. Люди це відчувають і не-
абияк цінують. Ну і про те, що ми 
плануємо і створюємо традицію. 
Тобто і наступного року, і надалі 
«ЕтноВир на Виспі» має збирати 
коло друзів нашої громади, а сам 
фестиваль повинен набирати своєї 
змістовної сили, досконалості, які 
неодмінно принесуть нашій гро-
маді бажаний результат. А зараз, 
користуючись нагодою, ще раз за-
кликаю своїх земляків-романівчан 
прийти на фестиваль, показати 
свою громадянську позицію, до-
лучитися до тих глибинних тра-
дицій, які ми зараз відроджуємо 
і які нам ще доведеться плекати 
і шанувати.
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У Коростені «VIVAD» отримав перемогу! 
Ще б так і в Радомишлі!

Віктор Єрофєєв

Футбольний матч 
6  липня 2024 року  
у Коростені мав відпо-
вісти на декілька за-
питань, які давно хви-
люють прихильників 
футболу з усіх куточків 
Житомирщини.

Саме так, бо ті люди, які жи-
вуть у Баранівці, Попельні, Хоро-
шеві, Ружині, Яруні чи Городниці, 
завжди із увагою та непідробним 
інтересом стежать за ходом чемпі-
онату області з футболу. Адже що 
гріха таїти – у кожному із колиш-
ніх райцентрів, у деяких селищах 
і навіть у селах Житомирщини 
свого часу були цікаві футбольні 
команди. Про них знали у Жито-
мирі, на Житомирщині і навіть 
за її межами. Адже «Керамік» із 
Баранівки, «Папірник» із Малина, 
«Стрибіж» із однойменного села 
колишнього Пулинського району, 
«Шахтар» із Коростишева були не 
просто футбольними колектива-
ми. Вони, за нинішніми норма-
ми, були справжніми брендами 
певних територій, міст та районів 
Житомирщини. А якщо згадати 
команди із Биківки, Барашів, Ан-
друшівки, Черняхова (знаменита 

«КХП»), Ставків, Олевська, а тим 
паче – десяток колись знаменитих 
колективів із Житомира, Бердиче-
ва та Коростеня, то вийде просто 
ціла футбольна енциклопедія.

Але сьогодні про нинішній 
чемпіонат Житомирщини з фут-
болу. Він розвивається за дуже ці-
кавим, іноді майже детективним 
сценарієм, даруючи любителям 
і поціновувачам футболу чима-
ло поживи для обговорення та 
розмірковувань. Здавалося б, 
сім колективів вищої ліги упро-
довж двоколового турніру – це 
дуже короткий турнір, і нічого 
несподіваного чи сенсаційного 
тут не відбудеться. Але початок 
чемпіонату одразу вніс інтригу у 
суперництві команд найвищого 

дивізіону. Ємільчинська «Уборть» 
несподівано для багатьох учасни-
ків чемпіонату (а тим паче – для 
вболівальників футболу області) 
вже після третього туру чемпіо-
нату показала свої найсерйозніші 
наміри у бажанні потіснити із 
вершин турнірної таблиці давно 
відомих авторитетів та фаворитів 
чемпіонату. Однак після четверто-
го туру у ємільчинців трапилася 
біда і горе водночас, що при-
звело до фіаско ємільчинського 
футбольного дива. У червні 2024 
року раптово і несподівано поми-
рає головний спонсор і президент 
«Уборті» В'ячеслав Банковський, і 
вже зовсім скоро виявилося, що 
у подальшому «Уборть» залиши-
лася без фінансової підтримки, а 

це означає, що грати на обласно-
му рівні «Уборть» неспроможна. 
Спочатку це виявилося у тому, 
що ємільчинський клуб не при-
був на ігри кубка пам`яті Героїв 
Небесної Сотні із романівським 
клубом «VIVAD», а тепер зрозумі-
ло, що у другому колі чемпіонату 
Житомирщині «Уборть» грати не 
буде. Це означає, що усі резуль-
тати матчів за участі ємільчин-
ської команди будуть анульовані, 
і турнірна таблиця чемпіонату 
матиме трохи інакший вигляд. 
Якщо після матчу у Коростені 6 
липня 2024 року минулорічний 
чемпіон «VIVAD», отримавши не-
легку перемогу над господарями 
стадіону (1:0), поділив перший 
рядок турнірної таблиці якраз із 
коростенським «Малом», то піс-
ля офіційного зняття від участі у 
чемпіонаті ємільчинської «Уборті» 
романівчани будуть випереджати 
«Мал» вже на три очки.

Втім, в разі вибуття зі складу 
учасників чемпіонату Житомир-
ської області з футболу команди 
«Уборть» (Ємільчине), реальне су-
перництво за першу сходинку у 
таблиці, а потім і за чемпіонський 
титул у чемпіонаті розгорнеться 
у протистоянні між «Малом» і 
«VIVADом». У першому колі 
сильнішими в очному поєдинку 
були романівські футболісти, які у 
минулу суботу, 6 липня, здолали 
«Мал» на його полі. У другому 
колі матч між головними претен-

дентами на чемпіонство відбудеть-
ся вже у Романові. Але ще раніше, 
17 липня 2024 року, у Радомишлі 
відбудеться фінальний матч куб-
ка пам̀ яті Героїв Небесної Сотні, 
який вважається другим за зна-
чимістю футбольним турніром 
Житомирщини. У середу, 10 
липня 2024 року, відбудуться 
другі матчі півфіналів розі-
грашу кубка області. «VIVAD» 
фактично вже вирішив питання 
щодо проходження до фіналу, 
оскільки романівчани у першо-
му поєдинку вщент розгромили 
футбольний клуб «Станишівка». 
«Мал», зустрівши шалений опір 
у Бердичеві, зумів-таки звести 
матч до нічиєї. Вдома коростенці 
зроблять усе можливе (і немож-
ливе), аби здолати ФК «Бердичів» 
і отримати шанс здобути кубок 
пам̀ яті Героїв Небесної Сотні. Це 
буде важко зробити, бо «VIVAD» 
у поточному році вже встиг звик-
нути до перемог над «Малом», і 
у Радомишлі підопічні Віктора 
Чорного збираються забрати голо-
вний кубок області додому, тобто 
до Романова. Тому вже сьогодні 
увага вболівальників футболу з 
усіх усюд Житомирщини при-
кута до наступної середи і до 
стадіону у місті Радомишлі. 
Однак, як би там не було, інтрига 
футбольного сезону зразка 2024 
року навіть після фінального по-
єдинку у Радомишлі все ж таки 
збережеться.

Успіх під час проходження НМТ:  
відзначилася випускниця  
із Печанівки

Житомирщина продовжує під-
бивати підсумки проведення націо-
нального мультипредметного тесту, 
який у цьому році складали 10 тисяч 
340 випускників шкіл, ліцеїв та гімна-
зій області.

Майже вся область відтепер знає випускницю 
Житомирського ліцею № 23 Софію Тарнавську, 
яка під час проходження мультипредметного тесту 
отримала найвищу оцінку (200 балів) із чотирьох 
предметів. Дещо скромніший вигляд має ліцеїст-ви-
пускник із Овруча Богдан Макаревич, який отри-
мав максимальну кількість балів із трьох предметів. 

У Миропільській громаді естафету найліпшого 
результату під час складання національного мульти-
предметного тесту підхопила випускниця Печанів-
ського ліцею Ангеліна Островська. У неї найви-
щий результат з української мови. Зазвичай у таких 
випадках, коли учень чи учениця досягає визначних 
(найкращих) результатів у навчальній діяльності, 
називають вчителів-наставників, які готували, на-
вчали і тренували своїх вихованців до складного 
іспиту. У тому, що випускниця із Печанівки здобула 
найвищий бал із української мови під час складання 
НМТ, велика заслуга її вчительки Лідії Валентинівни 
Остапенко, яка докладає велетенських зусиль у під-
готовку своїх ліцеїстів. Як підсумок – вражаючий 
результат Ангеліни Островської.

Безумовно, сам факт отримання ліцеїсткою із 
Печанівки найвищої оцінки в одному із предме-
тів національного мультипредметного тесту є не 
просто сенсаційною подією у житті, наприклад, 
всієї Миропільської селищної ради. Адже подібний 
успіх стає результатом титанічної праці учениці та 
педагогічного колективу закладу, де вона навчається. 
Приклад Ангеліни Островської, яка вже завтра стане 

студенткою університету, має надихати, окриляти , 
бути орієнтиром для десятків ліцеїстів, які готувати-
муться до проходження НМТ у наступному 2025-му 
році. Найвищий бал випускника чи випускниці при 
проходженні національного мультипредметного 
тесту – це внесок нашої освіти у Перемогу, якої ми 
чекаємо не лише на фронтах, але й в умовах мирного 
життя.

Після Луцька і Львова 
– пора до Банської 
Бистриці!

Юніорська збірна України із легкої атлетики 
вирушає на чемпіонат Європи, який має від-
бутися на стадіонах словацького міста Банська 
Бистриця. 

Чемпіонат пройде із 18 по 21 липня, а 20 липня у програмі 
чемпіонату стартують скороходи. Наших романівських читачів чи 
не найбільше приваблює саме боротьба на дистанції зі спортивної 
ходи, оскільки честь України на чемпіонаті Європи захищатиме 
романівчанин Роман Цьомик. Як неодноразовий переможець та 
призер змагань всеукраїнського рівня, Роман впевнено і цілком 
заслужено потрапив до складу збірної України і виступатиме на 
стадіоні Банської Бистриці на дистанції 5000 метрів.

Зауважимо, що Роман не вперше бере участь у міжнародних 
змаганнях, а тому досвіду та гарту нашому спортсменові позичати 
не треба. Настрій у Романа Цьомика напередодні стартів євро-
пейського чемпіонату абсолютно робочий, нині він проводить 
передстартові тренування під керівництвом свого наставника 
Анатолія Сушицького, а вже 15 травня 2024 року Роман Цьомик 
вирушає до Словаччини. Тож побажаємо йому вдалого старту і 
переможного фінішу!
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Білі янголи землі Романівської
Надія Бучко

Швидка, екстрена, 
невідкладна… Так називають 
спеціалізовану медико-
санітарну службу, завданням 
якої є надання першої 
медичної допомоги при 
станах, загрозливих для 
життя, потерпілим від 
нещасних випадків або при 
раптових захворюваннях, 
а також транспортування 
потерпілих до лікарень. 

Інформацію про своєрідну станцію 
швидкої медичної допомоги вперше 
було знайдено в Єрусалимі в ХІ ст., коли 
ченці при монастирі створили лікарню 
для допомоги паломникам. 

Пізніше, у складі підрозділу бра-
тів-лікарів, вони братимуть участь у 
хрестових походах, надаючи першу 
допомогу пораненим та доправляючи 
їх до лікарень. 

Історія пов’язує переможну ходу 
Наполеона саме з діяльністю «летю-
чого польового шпиталю», створеного 
головним хірургом Домініком-Жаном 
Ларрейном, чого не мали армії про-
тивника. Ларрейн увійшов в історію 
медицини створенням першої карети 
швидкої допомоги. 

Перша станція швидкої медичної до-
помоги була створена у Відні (Австрія) 
1883 року професором Яромиром Мунді 
і мала назву «Рятувальна». Лікар керував 
роботою, і він же виїжджав на виклики, 
виконуючи функції санітара і кучера.

За короткий час рятувальні станції 
подібного зв’язку почали з’являтися в 
європейських столицях та за океаном. 

Найдавніші відомості про організацію 
медичної служби на Волині (і в Жито-
мирі) значаться ще з часів Київської 
Русі (ІХ - Х ст.). (До речі, Київська Русь 
– східноєвропейська монархічна дер-
жава зі столицею в Києві, що існувала 
впродовж ІХ – ХІІІ ст.). 

У вересні 1937 року заснована Жи-
томирська область. Обласним відділом 
охорони здоров’я, на основі провідної 
на той час Першої радянської лікарні, 
була створена (поряд з іншими) швидка 
медична допомога. 

У 1971 році значним організаційним 
впровадженням було виділення окремим 
закладом станції швидкої допомоги. 

У 1991 році у місті було розпочато 
будівництво першої черги станції швид-
кої невідкладної медичної допомоги.

Із 2020 року у комунальному не-
комерційному підприємстві «Центр екс-
треної медичної допомоги та медичних 
катастроф» запрацювала сучасна єдина 
оперативно-диспетчерська служба, на 
створення якої витратили майже 14 
млн. грн.

Не одне покоління землі нашої 
низько вклоняється з щирою вдячністю 
працівникам станції швидкої допомоги 
населенню при Романівській районній 
лікарні. Коли неждано біда стає на по-
розі, кожен у розпачі насамперед на-
бирає 103, чекаючи рятунку від наших 
білих ангелів земних. І вони турботливо, 
професійно допомагають, психологічно 
підтримуючи та виконуючи завдання 
свого покликання. Але ті дорогі хвили-
ни людського життя ще в одних руках 
– це шофери. І їм глибока вдячність 
та доземний уклін, бо швидкість у цій 
справі – насамперед. 

У цій команді невідклад-
ної допомоги працюють лише 
люди високої душі і щирого 
серця, бо вони сини і дочки 
нашої Вітчизни.

Богдан Бортюк
Богдан Володимирович Бортюк – син землі Ми-

ропільської. Випускник Житомирського медичного 
коледжу. Із 18 років загального стажу – 15 в екстреній 
службі. 

Молодий, красивий, беручкий, любить свою роботу, бо ви-
бір – за покликанням. Має авторитет: його шанують, цінують, 
поважають, адже добросовісний, відповідальний.

Про екстремальний випадок… Це запитання аж сколихнуло, 
змінило в обличчі. 

- Згадувати важко й боляче… 
Гарний літній день. Хлоп’ята-двійнята підлітки поверталися 

з риболовлі. Їх переповнювала радість успіху, бо несли мамі ви-
ловлені карасики на юшку. Дійшовши до залізничного переїзду на 
станції Печанівка (а там саме стояв потяг-товарняк), діти вирішили 
перелізти через вагон, а не обходити.

Потяг був під напругою струму в 27 000 вольт. За законами 
фізики… удар по першій дитині закінчився на другій, забравши 
життя, бо обпалений був на 90%, а це травма не сумісна з життям. 
Першу дитину реанімували, його вдалося врятувати. Це най-
тяжчий випадок у моїй практиці, – закінчує розповідь Богдан 
Володимирович. 

Iгор Власовець
Ігор Миколайович Власовець 

родом із Олевського району. Він 
випускник Житомирського базового 
училища.

Проживає в селі Нивна з дружиною 
Людмилою, яка теж працює у невідкладній 
допомозі. Це мирна, гарна, дружня сім’я. 
Ігор Миколайович три із 18 років медич-
ного стажу працює у відділенні екстреної 
допомоги. Згадує… 

- Уже й вечір упав на землю, всевидя-
щим оком зиркнули з оксамитового неба 
зорі. Раптом різкий дзвінок увірвався зля-
кано. У центрі Мирополя ДТП.

…Під колеса машини кинувся чоловік 
років 30-ти. Переляканий водій із лайкою 
вибіг до нього, припустивши, що той хотів 
вкоротити життя. Та людина була непри-
томною, а біля голови збиралася калюж-
ка крові. Майже без тиску, у шоковому 
стані, потерпілого негайно доправили до 
Чуднівської районної лікарні. Дякуючи 
майстерності високопрофесійних лікарів, 
травмований вижив.

Уточнююча обставина: під час застілля 
виникла конфліктна ситуація, яка ста-
ла причиною ножових поранень у шию. 
Чоловік, не пам’ятаючи себе, зміг вибігти 
на дорогу, що й врятувало його. Життя 
людині на цій землі дається один раз. 
І як важливо це зрозуміти, усвідомити, 
запам’ятати! – закінчує розповідь Ігор 
Миколайович.

Людмила Власовець
Людмила Леонгінівна Власовець родом із Нивни. 

Закінчивши Житомирське базове медичне училище, 
повернулася до рідного села.

Із 16 років робочого стажу – 2 працює в команді невідкладної 
допомоги. Завзята, енергійна, привітна. Вона так і сипле нещо-
давніми випадками професійного плану.

- Люди попросили сусіда обкосити бур’яни. На нього неспо-
дівано напав рій шершнів, який оселився у порожніх кролячих 
клітках. Алергічна реакція була миттєвою. Врятувати людське 
життя не було змоги. 

Ще один випадок: необачні батьки дали 8-місячній дитині 
неочищений нектарин. Маленька блискуча наклейка попала до 
дитячого ротика і частково перекрила дихальні шляхи. Довело-
ся терміново доставити маля в Станишівську обласну дитячу 
лікарню. Життя врятовано. 

На перехресті біля лікарні рано-вранці не зуміли розмину-
тися мотоцикліст із велосипедистом. Один із них отримав важкі 
травми, але наші лікарі змогли врятувати йому життя. 

Робота стресова, і відповідальність полягає в тому, щоб уміло 
зорієнтуватися, високопрофесійно й швидко надати допомогу 
потерпілому, – закінчує розповідь Людмила Леонгінівна.

 Продовження у наступному номері.
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Гороскоп на тиждень 10 липня - 16 липня Куточок ГОРОДНИКА

Смачного!

Різне

ОВЕН
Не відкладайте ви-

рішення фінансових 
проблем – тиждень 

ідеально підходить. Можуть ви-
никнути суперечливі питання із 
комерційною нерухомістю.

ТЕЛЕЦЬ
У сфері кохання ста-

неться подія, яка сильно 
вразить вас і змусить перегля-
нути багато чого щодо вашого 
партнера. Фінанси порадують. 

БЛИЗНЮКИ
На роботі та в бізне-

сі будьте терплячими, 
активними та наполегливими, а 
тому обов'язково досягнете свого! 
У сімейних парах пануватиме 
ідилія. 

РАК
У цей час може 

сильно постраждати 
матеріальне щастя. Вдома та в 
сім'ї все добре. Якщо є можли-
вість, візьміть відпустку цього 
тижня.

ЛЕВ
Певна напруже -

ність щодо колег і ке-
рівництва може затьмарювати 
настрій, але плітки за вашою 
спиною – лише підтвердження 
вашої значущості.

ДІВА
Будьте обережними 

у фінансових операці-
ях, не ризикуйте, вкладаючи у 
погано підготовлені чи надто 
креативні проєкти. 

ТЕРЕЗИ
Стан організму буде 

досить вразливим. 
Можливе загострення 

хронічних захворювань дихаль-
них шляхів, шлунково-кишко-
вого тракту.

СКОРПІОН
Зірки радять само-

тнім людям звернути 
увагу на колегу по робо-

ті, з яким вас пов'язують дружні 
стосунки. Особисте життя зага-
лом мирне.

СТРІЛЕЦЬ
Гроші надходити-

муть регулярно, посту-
пово збільшуючись, і особливо 
це стане помітним наприкінці 
місяця. Основні витрати – у сфері 
сімейних потреб.

КОЗОРІГ
В особистих сто-

сунках настає час не-
стримних пристрастей: вас кидає 
з ринви та під дощ. У багатьох 
Козорогів намічається криза у 
сфері партнерства.

ВОДОЛІЙ
Нарешті приходить 

натхнення, на яке ви 
так довго чекали. Ідіть вперед, 
не озираючись, і пам'ятайте, що 
дорогу здолає той, хто йде!

РИБИ
Вам щастить і в осо-

бистому житті, у взаєми-
нах із людьми, кар'єрі, грошових 
питаннях. У цей період дуже ймо-
вірне зміцнення торгових зв'язків

 Джерело: ТСН
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Доглядаємо за перцем  
у липні: декілька порад, щоб 
виросли солодкі й великі плоди

Дотримуйтесь цих 5 пра-
вил – інакше врожай буде 
втрачено.

До середини літа на кущах 
перцю зазвичай уже видно ма-
ленькі плоди, Але дачникові 
поки не можна розслаблятися.

Будь-яка помилка може при-
звести до зупинки формування 
плодів. Овочі можуть вийти 
дрібними і несмачними.

Отже, що потрібно городній 
культурі в липні, щоб урожай 
виявився рясним і якісним? На 
це запитання відповіли екс-
перти.

ПРАВИЛЬНИЙ ПОЛИВ
Середина літа нерідко ви-

являється дуже спекотною.
Власник дачної ділянки 

зобов'язаний стежити за тим, 
щоб рослина не зіткнулася з 
нестачею вологи.

Якщо температура повітря є 
дуже високою, а опадів майже 
немає, то культуру треба поли-
вати щодня.

ВНЕСЕННЯ ДОБРИВ
У липні кущі перцю добре 

відреагують на підживлення з 
незгорілих деревних залишків, 
а також на калійні добрива.

ПІДВ'ЯЗКА
У  лип н і  перц і  т р е ба 

підв'язати. Якщо цього не зро-
бити, то гілки, найімовірніше, 
зламаються через велику кіль-
кість плодів.

МУЛЬЧУВАННЯ
У середині літа ґрунт на 

грядці, де росте перець, варто 
покрити мульчувальним мате-
ріалом. Для цього краще вико-
ристовувати не свіжоскошену 
траву, а перегній.

ЗАХИСТ ВІД ХВОРОБ
Перед початком серпня го-

родня культура стає особливо 
вразливою перед різними не-
дугами.

Саме тому наприкінці лип-
ня дачник має застосувати про-
філактичні препарати.

Городнім рослинам не 
вистачає калію: ознаки,  
за якими це можна зрозуміти

На різних культурах де-
фіцит калію проявляється 
неоднаково.

Від нестачі калію рослини 
страждають у посушливу по-
году, а також на легких ґрунтах і 
в разі надмірного внесення каль-
цію і магнію

Нестача калію на рослинах 
різного виду і призначення 
проявляється, природно, нео-
днаково.

КАПУСТА
У рослин на нижніх, іноді 

на середніх листках спостері-
гається раптове пожовтіння 
облямівки листка у вигляді 
крайового опіку.

МОРКВА
Рослини відстають у рості. 

Листки спочатку набувають 
хвилястої форми і блідого за-
барвлення, потім бронзового 
або сірувато-зеленого.

БУРЯК
Рослини відстають у рості. 

Листя набуває темно-малино-
вого забарвлення.

ЦИБУЛЯ
Рослини відстають у рості. 

Старе листя, починаючи з кінчи-
ка, набуває соломисто-жовтого 
або сіруватого забарвлення, 
потім воно жовтіє, в'яне або 
відмирає.

ОГІРОК
Рослини відстають у рості. 

Листя дрібнішає, набуває темно-
зеленого забарвлення і злегка 
куполоподібної форми.

ТОМАТ
Рослини відстають у рості. 

Молоде листя набуває синю-
вато-зеленого, а старе – блідо-
сіруватого або жовтуватого 
забарвлення.

ЯК ЛІКУВАТИ
За появи ознак нестачі калію 

підгодуйте рослини одним із 
добрив: хлористим калієм (5-20 
г/м2), калімагнезією (20-30 г/м2), 
золою (50-100 г/м2), гнойовою 
рідиною (0,5-1 кг/м2).

Джерело: Ukr.Media

Заливний пиріг з кабачками

Інгредієнти: 550 г кабачків, 1 ч. л. солі без гірки, 
125 г цибулі, 3 зуб. часнику, 3 яйця, 250 г сметани, 
1 ч. л. розпушувача, ½ ч. л. мускатного горіха, 200 г 
борошна, 100 г сиру.

• Натріть 550 г кабачків на великій тертці та до-
дайте 1 ч. л. солі без гірки. Злийте з кабачків зайву 
рідину. Натріть 125 г цибулі, вичавіть 3 зубчики 
часнику та додайте до кабачків.

• Змішайте 3 яйця та 250 г сметани.
• Додайте до яєчної маси 1 ч. л. розпушувача, ½ 

ч. л. мускатного горіха та 200 г борошна. Ретельно 
перемішайте заливку для пирога.

• З’єднайте натерті кабачки та цибулю з суміш-
шю яєць. Перемішайте тісто.

• Натріть 100 г сиру на великій тертці. Додайте 
50 г сиру до тіста.

• Викладіть кабачкове тісто у форму для ви-
пікання. Присипте пиріг 50 г сиру.

• Випікайте кабачковий пиріг у духовці за тем-
ператури 180 градусів. Перші 30 хвилин потрібно 
випікати пиріг лише на нижньому нагріві, далі уві-
мкніть верхній та нижній нагрів і випікайте пиріг 
ще 10 хвилин. 

Рулет з лаваша з авокадо та сиром
Інгредієнти: 2 лаваші, 1 авокадо, 1 томат, 100 г 

сиру, 2 ст. л. густого несолодкого йогурту, 1 зубчик 
часнику, 2-3 гілочки базиліку, сіль та перець до смаку.

• Натріть на крупну терку 100 г сиру та викладіть 
його в окрему миску. Додайте до сиру потертий на 
мілку тертку зубчик часнику, мілко нашатковану 
зелень, сіль та перець собі до смаку. Перемішайте 
інгредієнти до однорідності.

• Два лаваші змастіть густим білим йогуртом, 
знадобиться приблизно по 1 ст. л. на лаваш.

• Овочі помийте, висушіть, з авокадо видаліть кіс-
точку. Наріжте томат та авокадо тонкими скибками.

• Присипте змащені йогуртом лаваші сиром, ви-
кладіть зверху скибки томату та авокадо. Обережно 
загорніть лаваш рулетом та подавайте. Джерело: klopotenko.com
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Споживачу

ВТРАЧЕНИЙ СТУДЕНСЬКИЙ КВИТОК 
СЕРIЯ ТМ № 14497635, ВИДАНИЙ НА 
IМ'Я БУХОНIНА ЄВГЕНIЯ МИХАЙЛОВИ
ЧА, ВВАЖАТИ НЕДIЙСНИМ.

ВТРАЧЕНИЙ ДИПЛОМ СПЕЦIАЛIСТА, 
СЕРIЯ ТМ №28683869, ВИДАНИЙ 
ЖИТОМИРСЬКИМ ДЕРЖАВНИМ 
ТЕХНОЛОГIЧНИМ УНIВЕРСИТЕТОМ, 
ЗА СПЕЦIАЛЬНIСТЮ "ЕКОНОМIКА ПIД
ПРИЄМСТВА", ВIД 20.06.2006Р., НА IМ'Я 
СТЕПАНОВОЇ ТЕТЯНИ ОЛЕКСАНДРIВНИ, 
ВВАЖАТИ НЕДIЙСНИМ.

Житомирський 
районний ТЦК та СП 

запрошує  
на службу  

за контрактом
Для проходження військової 

служби за контрактом в ЗСУ 
звертайся до Житомирського 

районного ТЦК та СП за адресою: 
м. Житомир, вул. Тараса Бульби-
Боровця, 21, тел.: 093 868 52 30.

РЕКЛАМА

ПОВІДОМЛЕННЯ ПРО НАМІР ОТРИМАТИ ДОЗВІЛ  
НА ВИКИДИ ЗАБРУДНЮЮЧИХ РЕЧОВИН  

В АТМОСФЕРНЕ ПОВІТРЯ
Комунальна установа «Територіальний центр соціального обслуговування 

(надання соціальних послуг) Романівської селищної ради» (КУ «Територіальний 
центр»), код ЄДРПОУ 13571543, юридична адреса: 13001, Житомирська обл., Жито-
мирський р-н, смт Романів, вул. С. Лялевича, буд. 2 має намір отримати дозвіл на 
викиди забруднюючих речовин в атмосферне повітря стаціонарними джерелами. 
Проммайданчик розташований за адресою: Житомирська обл., Житомирський 
р-н, с. Камінь, вул. Небесної Сотні, буд.40В.

Контактний номер телефону: 04146 22839, 
Електронна пошта:romtercentr@ukr.net 
Мета: отримання дозволу на викиди забруднюючих речовин в атмосферне 

повітря стаціонарними джерелами для існуючого об’єкту, що надає право екс-
плуатувати об’єкт, за умови дотримання встановлених відповідних нормативів 
граничнодопустимих викидів та вимог до технологічних процесів у частині об-
меження викидів забруднюючих речовин протягом визначеного в дозволі терміну.

КУ «Територіальний центр» діюча установа, діяльність якої не підлягає оцінці 
впливу на довкілля та прямо не передбачена вимогами ч. 2 та ч. 3 ст. 3 ЗУ «Про 
оцінку впливу на довкілля». 

Діяльність КУ «Територіальний центр» полягає у наданні послуг догляду із 
забезпеченням проживання для осіб похилого віку та інвалідів та іншої соціальної 
допомоги без забезпечення проживання. Для здійснення безперебійного техно-
логічного процесу на території встановлено генератор. 

Джерелами утворення забруднюючих речовин є: котлоагрегати, допоміжна 
техніка (бензопила), склад зберігання золи, генератор. 

Під час роботи технологічного устаткування до атмосферного повітря ви-
кидаються: ртуті та її сполук (у перерахунку на ртуть) – 0,0000003 т/рік; речовин 
у вигляді суспендованих твердих частинок (мікрочастинки та волокна) – 1 т/рік; 
сажі – 0,6 т/рік; оксидів азоту (у перерахунку на діоксид азоту [NO + NО2]) – 0,9 т/
рік; азоту (1) оксид (N2O) -  0,02 т/рік; діоксиду сірки – 0,0005 т/рік; оксиду вугле-
цю – 0,9 т/рік; діоксиду вуглецю – 350 т/рік; НМЛОС – 0,5 т/рік; метану – 0,07 т/рік; 
акролеїну – 0,0000009 т/рік.

За ступенем впливу на забруднення атмосферного повітря об’єкт відноситься 
до третьої групи, що не має виробництв або технологічного устаткування, на яких 
повинні впроваджуватися найкращі доступні технології та методи керування та 
не ставиться на Державний облік. Обсяги викидів забруднюючих речовин від-
повідають вимогам санітарного законодавства, заходи щодо скорочення викидів 
забруднюючих речовин в атмосферу та заходи щодо впровадження найкращих 
існуючих технологій виробництва не розробляються.

Пропозиції щодо дозволених обсягів викидів в атмосферне повітря розроблені 
відповідно до діючого законодавства. 

Зауваження та пропозиції громадськості щодо дозволу на викиди можуть 
надсилатися протягом 30 календарних днів з дня публікації до: Житомирської 
обласної державної адміністрації: 10014, Житомирська обл., м. Житомир, 
майдан ім. С.П.Корольова, 1, (0412) 470857; до Управління екології та природ-
них ресурсів Житомирської ОДА: 10014,Житомирська обл., м. Житомир, вул. 
Театральна 17/20, (0412) 472536.

РЕКЛАМА


